Down Syndrome Rehabilitation Center Designed By: Hala Sawafta

مركز متلازمة داون هو مركز تأهيل وتدريب مهني للأطفال من متلازمة داون ، لنوفر لهم البيئة المناسبة لنساعدهم بالاندماج بالمجتمع و أن نحدث لهم فاعلية في المجتمع مع توفير البيئة المناسبة لهم للترفيه و التعليم و توفير العلاجات التى يحتاجونها

يخدم المركز مدينة نابلس جميعها كما يضم المركز عدة فراغات رئيسية و هي : منطقة الاستقبال و تشخيص المرضى و تسجيلهم ، منطقة ارشاد الاهل ، فراغ القسم الصحي ، فراغ القسم التعليمي ، فراغ القسم التأهيلي، المكتبة . القسم التأهيلي:

يعد العلاج بالإشغال أو العلاج المهني من أهم العلاجات النفسية لذلك تم تخصيص قسم تأهيل مهني في المركز حيث يضم هذا الفراغ حرفتين تم اختيار هما حسب قدرات المصابين بمتلازمة داون حيث تم اختيار حرفة تشكيل الخزف باعتبارها امنة عليهم واختيار حرفة المزارعة وتخصيص قطعة أرض بجانب الكتلة للقيام بزراعات خفيفة فيها حيث يلفت إلى وجود دراسات كثيرة تثبت أن أشخاص متلازمة داون يستمتعون جدا بأعمال البستنة والحدائق ما ينعكس عليهم و على شخصيتهم و على ثقتهم بنفسهم و استقلاليتهم و اعتمادهم على ذاتهم

القسم التعليمي:

تم تخصيص منطقتين في الفراغ منطقة خاصة للأعمار من 6 إلى 10 سنوات وتستوعب 30 شخص (عدد هذه الفئة في محافظة نابلس) ومنطقة خاصة بمرحلة من 11 الى 18 سنة وتستوعب 48 شخص (عدد هذه الفئة في محافظة نابلس) حيث تم تخصيص صفوف در اسية تكون سعة الصف 8 طلاب

كما تم توفير منطقة محلات لعرض الخزف والأعمال اليدوية التي يصنعها الطلاب

Down Syndrome Center is a rehabilitation and vocational training center for children with Down Syndrome, to provide them with the appropriate environment to help them integrate into society and to create effectiveness for them in society while providing the appropriate environment for them to entertain, educate and provide the treatments they need

The center serves the area of Nablus. The center also includes several main spaces: the reception area, patient diagnosis and registration, the family guidance area, the health department space, the educational department space, the rehabilitation department space, and the library.

Occupational therapy:

occupational therapy is one of the most important psychological treatments, so a vocational rehabilitation department has been allocated in the center, where this space includes two crafts that were chosen according to the abilities of people with Down syndrome. In it, he points out that there are many studies that prove that people with Down syndrome enjoy gardening and gardening, which reflects on them, their personality, their self-confidence, their independence and their self-reliance.

Educational department:

Two areas have been allocated in the space, a special area for ages from 6 to 10 years and accommodates 30 people (the number of this category in Nablus) and a special area for a stage from 11 to 18 years and accommodates 48 people (the number of this category is Nablus), where classrooms have been allocated with a capacity of class 8 students

A shop area was also provided to display handicrafts made by students